



DOI: 10.18572/1811-1475-2021-1-14-18

## Принципы права: современное понимание и система



**БРЕДИХИН АЛЕКСЕЙ ЛЕОНИДОВИЧ**,  
старший преподаватель кафедры  
математики и информатики  
Санкт-Петербургского университета  
Министерства внутренних дел  
Российской Федерации,  
кандидат юридических наук  
[axel\\_b@mail.ru](mailto:axel_b@mail.ru)

**BREDIKHIN ALEKSEY L.**  
Senior Lecturer of the Department  
of Mathematics and Informatics  
of the Saint Petersburg University  
of the Ministry of the Interior  
of the Russian Federation  
PhD (Law)



### Бредихин А.Л. Принципы права: современное понимание и система

*В настоящей статье автор рассматривает современные подходы к определению принципов права, их систематизации и предлагает собственное определение принципов права применительно к содержанию российской правовой системы. Исходя из единства права и законодательства, автор приводит собственную систематизацию принципов российского права.*

*Автором использовались такие методы познания, как анализ и синтез, абстрагирование, сравнительный метод, метод восхождения от абстрактного к конкретному и от конкретного к абстрактному, системно-структурный метод.*

**Ключевые слова:** *принципы права, система права, законодательство, отрасли права, институты права.*

### Bredikhin A.L. Principles of Law: The Modern Interpretation and System

*In this article, the author considers modern approaches to defining the principles of law, their systematization and offers his own definition of the principles of law in relation to the content of the Russian legal system. Based on the unity of law and legislation, the author gives his own systematization of the principles of Russian law.*

*The author used such methods of knowledge as the analysis and synthesis, abstraction, a comparative method, an ascension method from abstract to concrete and from concrete to abstract, a system and structural method.*

**Keywords:** *principles of law, system of law, legislation, branches of law, institutions of law.*